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§ 380 Dnr 2023-000001 101 

Val av justerare 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott utser Ola Robertsson (S) till att jämte 

ordförande justera dagens protokoll. Justering sker digitalt 2023-10-30. 

________________ 
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§ 381 Dnr 2023-000002 101 

Godkännande av dagordning  

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott godkänner dagordningen. 

________________ 
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§ 382 Dnr 2023-000515 346 

Taxehöjning VA 2024 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag Ronneby Miljö & Teknik AB:S styrelsemöte 2023-09-14: 

 

VA-verksamheten står inför stora ekonomiska utmaningar som dels är direkt 

kopplade till de förändringar som sker i omvärlden men även till ett enormt 

stort framtida investeringsbehov. Man ser också en fortsatt trend bland våra 

konsumenter där både privatpersoner som företagare konsumerar mindre 

dricksvatten vilket far till följd att verksamheten tappar stora intäkter. 

Kostnadsökningar som man inte ser som tillfälliga utan något som man får 

räkna med de närmaste åren:  

Kemikaliekostnader  

Räntekostnader  

Indexeringar  

Slamhanteringskostnader  

Investeringarna på VA-verksamheten kommer att under en 10 årsperiod vara 

fortsatt höga.  

 

Det framtida investeringsbehovet är kopplat till följande: 

Reinvesteringar i befintlig infrastruktur  

Befolkningsökning och exploateringar  

Investeringar för att klara nya lagkrav  

Klimatanpassningar  

Anslutning av befintliga fastigheter  

Anpassning av infrastruktur  

 

Av dessa investeringsbehov så är det bara reinvesteringar i befintlig 

infrastruktur som VA-huvudmannen själv beslutar om. Investeringar på 

grund av tillkommande krav eller behov av utbyggnad drivs av ett yttre tryck 

på VA-huvudmannen.  
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I en rapport som Svenskt vatten har tagit fram visar följande:  

Om framtida reinvesteringar skulle ligga kvar på dagen nivå så skulle 

kostnaderna nära fördubblas till 2037 . Kapitalkostnader, räntor och 

avskrivningar kommer att fyrdubblas till 2040.  

För att klara kommande utmaningar så kommer det att krävas större 

organisationer med fler medarbetare och med rätt kompetens. För att klara de 

kostnadsökningar vi står inför så behöver vi höja VA-taxan med 10 % 

fr.o.m.2024-01-01.  

En översiktlig framtida prognos gällande kommande taxehöjningar ser ut 

enligt följande:  

2025  10%  

2026  10%  

2027 5%  

2028  5 %  

2029  4%       

Förslag till beslut 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att godkänna föreslagen 

taxeökning på VA med 10 % på både fast- och rörlig del att börja gälla från 

2024-01-01.      

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S), Roger Fredriksson (M), Roger Gardell (L) samt Bengt 

Johansson (SD). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är Miljötekniks. Ordförande ställer proposition på förslaget 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att godkänna föreslagen taxeökning på VA med 

10 % på både fast- och rörlig del att börja gälla från 2024-01-01. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 383 Dnr 2023-000516 374 

Separation av Elnätsverksamheten 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag Ronneby Miljö & Teknik AB:S styrelsemöte 2023-09-14: 

Ändringar i Ellagen (1997:857) innebär att Miljöteknik behöver säkerställa 

efterlevnaden av denna.  

Konsultbolaget Ernst &Young (EY) har genomfört en analys av nuläge och 

presenterat ett antal alternativ till lösning.  

EY har fördjupat analysen i den del som innebär att elnätsverksamheten 

flyttas till Ronneby Miljöteknik Energi AB med bibehållen produktion. 

Lagstiftning träder i kraft 2024-01-01.       

Förslag till beslut 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige att besluta om att det fysiska elnätet i Ronneby Miljö 

och Teknik AB överlåts till Ronneby Miljöteknik Energi AB och därtill 

kopplad elnätskoncession. Elproduktion ligger kvar i Ronneby Miljöteknik 

Energi AB. De personella resurserna ligger kvar i Ronneby Miljö och Teknik 

AB.       

Deltar i debatten 

Ola Robertsson (S) och Malin Månsson (S). 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är Miljötekniks. Ordförande ställer proposition på förslaget 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att  

 det fysiska elnätet i Ronneby Miljö och Teknik AB överlåts till 

Ronneby Miljöteknik Energi AB och därtill kopplad 

elnätskoncession  

 elproduktion ligger kvar i Ronneby Miljöteknik Energi AB 
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 de personella resurserna ligger kvar i Ronneby Miljö och Teknik AB. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 384 Dnr 2023-000517 041 

Budget 2024 Ronneby Miljöteknik AB och Ronneby 
Miljöteknik Energi AB 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag Ronneby Miljö & Teknik AB:S styrelsemöte 2023-09-14: 

Prognosen för resultat 2023 före koncernbidrag uppgår till 37,2 Mkr. Sålda 

utsläppsrätter gör +40 Mkr på resultatet för Fjärrvärmeverksamheten. 

Förutsättningar man räknat på inför 2024 (prognos):  

Ränta 3,5 % innebär 2 Mkr i ökning mot 2023.  

Lönerevision 2024: ökning med 3,1 %  

Elpriset 2024: 1 kr/kWh. Försäljning av utsläppsrätter: 15 Mkr.  

Höjning av taxa för VA 10 % och Fjärrvärme 23 %.  

Driftbudget 2024 efter koncernbidrag: Totalt: 963 tkr.  

Styrelsen önskar att en analys ska göras av att eventuellt höja taxan på Elnät- 

och Renhållningsverksamheten framöver.  

Investeringsbudget 2024: Totalt: 316 Mkr. 

      

Förslag till beslut 

Styrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att godkänna föreslagen 

drift- och investeringsbudget för 2024.       

Deltar i debatten 

Roger Fredriksson (M), Tommy Andersson (S), Bengt Johansson (SD) samt 

Ola Robertsson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att kommunstyrelsens arbetsutskott 

beslutar att föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att 

 godkänna Ronneby Miljö & Teknik AB:s förslag till driftbudget för 

2024 

 godkänna Ronneby Miljö & Teknik AB:s förslag till 

investeringsbudget för 2024 
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 lägga en ram för investeringar om 100 mnkr år 2025 

 ge Ronneby Miljö & Teknik AB mandat att flytta enskilda 

investeringar mellan åren 2023, 2024 och 2025. Sådan förflyttningar 

ska återrapporteras till AB Ronneby Helsobrunn. 

       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att 

 godkänna Ronneby Miljö & Teknik AB:s förslag till driftbudget för 

2024 

 godkänna Ronneby Miljö & Teknik AB:s förslag till 

investeringsbudget för 2024 

 lägga en ram för investeringar om 100 mnkr år 2025 

 ge Ronneby Miljö & Teknik AB mandat att flytta enskilda 

investeringar mellan åren 2023, 2024 och 2025. Sådan förflyttningar 

ska återrapporteras till AB Ronneby Helsobrunn. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 385 Dnr 2023-000419 104 

Beslut om utbetalning av partistöd 2024 

 

Sammanfattning  

Enligt kommunallagen 4 kap. 32 § ska kommunfullmäktige minst en gång 

per år fatta beslut om att betala ut partistöd. 

Det kommunala partistödet i Ronneby, totalt 1 086 640 kr, innebär att 15 % 

av totalsumman fördelas per parti representerade i kommunfullmäktige och 

85 % av summan fördelas utifrån mandaten. Utbetalning sker i januari för 

första halvåret och i juni för andra halvåret. 

Redovisning av förra årets partistöd ska ges in till fullmäktige senast sex 

månader efter redovisningsperiodens utgång. Kommunfullmäktige beslutade 

vid sitt sammanträde 2023-09-28 att godkänna redovisningen för år 2022.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att partistöd ska 

betalas ut för 2024 med en totalsumma enligt budgetbeslut samt fördelningen 

att 15 % av totalsumman fördelas per parti representerade i 

kommunfullmäktige och 85 % fördelas per mandat i kommunfullmäktige.  

Deltar i debatten 

Tommy Andersson (S) och Ola Robertsson (S).  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att partistöd ska betalas ut för 2024 med en 

totalsumma enligt budgetbeslut samt fördelningen att 15 % av totalsumman 

fördelas per parti representerade i kommunfullmäktige och 85 % fördelas per 

mandat i kommunfullmäktige. 

________________ 

Exp: Kommunstyrelsen 
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§ 386 Dnr 2023-000313 101 

Återrapportering av KF-beslut som lett till uppdrag, 
2023 

 

Sammanfattning  

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska uppdrag som 

kommunfullmäktige lämnat återredovisas till fullmäktige i juni och oktober. 

Denna återrapportering avser inte sådana uppdrag som ges av 

kommunfullmäktig i budgeten utan är uppdrag som kommunfullmäktige ger 

vid andra tillfällen under året. I bifogad sammanställning redogörs för de 

kommunfullmäktigebeslut, tagna under 2016 – juni 2023, som resulterat i ett 

uppdrag och som ej var klara vid förra redovisningen i juni 2023.  

Uppdragen har förts in i Stratsys där de har lagts på en eller flera 

förvaltningar, bolag eller enheter. Vid rapportering ska status bedömas enligt 

ej påbörjad, påbörjad eller klar och med fördel skrivs en kommentar.  

Bedömning 

Årets redovisning i oktober innehåller totalt 23 uppdrag jämfört med totalt 

27 uppdrag i juni 2023. Som mest uppdrag har det varit vid redovisningen 

2019 som då innehöll 80 uppdrag. Att antalet uppdrag totalt har sjunkit beror 

dels på att antalet uppdrag givna av kommunfullmäktige under åren har 

minskat men också att fler uppdrag blir klara fortare än tidigare. 

En sammanställning ser ut som följer: 

Ärenden 

totalt 
 Ej 

påbörjad 

Påbörjad  
Klar 

23 4 16 3 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen besluta att föreslå kommunfullmäktige att notera 

redovisningen till protokollet.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att notera redovisningen till protokollet 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 387 Dnr 2022-000660 000 

Namnberedning 2023 

 

Sammanfattning  

Namnberedningen har 2023-09-14 mottagit en skrivelse med önskemål om 

namnbyte för en del av Håanabbsvägen i Bökevik. Bakom önskemålet står 

boende och fastighetsägare längs en sidogata till genomfartsvägen 

Håanabbsvägen. Fastighetsägarna har längre tillbaka i tiden haft önskemål 

om att sidogatan ska få ett eget namn i enlighet med den övriga 

gatustrukturen i Bökevik, men av okänd anledning har denna delsträcka inte 

kommit med i den större översyn av vägnamnen som genomförts i Ronneby 

kommun. Behovet har aktualiserats på nytt då det genom GPS visat sig svårt 

att hitta rätt samt att ytterligare bostadsfastigheter nu är under avstyckning 

där A- och B-adresser bör undvikas. De boendes förslag till nytt namn är 

Lilla Sommarväret för den aktuella sidogatan till Håanabbsvägen.  

Bedömning 

Genom Bökevik löper idag den i sammanhanget lite större genomfarten 

Håanabbsvägen i nord-sydlig riktning. Fastighetsägare i den norra delen av 

Bökeviks bostadsbebyggelse har uppmärksammat behovet av namnsättning 

för en av Håanabbsvägens sidogator. Namnberedningen mottog 

fastighetsägarnas gemensamma skrivelse 2023-09-14 där fastighetsägarna 

påtalar svårigheten att hitta rätt längs Håanabbsvägen. Vägen sträcker sig 

över en kilometer genom bostadsbebyggelsen och adresser med 

Håanabbsvägen finns i både på den norra och södra sidan av bebyggelsen. 

Detta har skapat svårigheter vid navigation med GPS där besökare helt 

enkelt åker till fel sida av Bökevik. Ärendet om namnsättning har dessutom 

aktualiserats på nytt genom de avstyckningar som pågår längs den aktuella 

sidogatan till Håanabbsvägen. En namnsättning blir härigenom aktuell i syfte 

att undvika A- och B-adresser i en friliggande bostadsbebyggelse. 

God ortnamnssed 

Det är varje kommuns skyldighet att ordna korrekta och ändamålsenliga 

adresser och gatunamn. Vid namnsättning ska nya namn följa vad som kallas 

för en god ortnamnssed. Detta innebär att i första hand befintliga namn ska 

användas och inte bytas ut i onödan och då nya namn tillkommer ska dessa 

följa en logisk struktur utefter ortens sed att sätta namn på sina gator. I 

Bökevik följer namngivningen en struktur där gatorna fått namn efter öar, 

kobbar och skär i den närliggande skärgården. Stommen i strukturen är 

Håanabbsvägen och från denna förgrenas sedan gator med egna namn så 
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som exempelvis Aspholmsvägen och Skinnarviksvägen. Ur denna synpunkt 

utgör den nu aktuella vägsträckan ett undantag då den har genomfartsvägens 

namn.  

Fastighetsägarnas förslag 

Fastighetsägarna har i sin skrivelse förberett ett namnförslag för sidogatan 

som de enligt uppgifter redan idag använder i syfte att särskilja vägsträckan 

från den övriga Håanabbsvägen. Förslaget som framförs i skrivelsen är Lilla 

Sommarväret. 

Namnberedningens förslag 

Att fastighetsägarna själva i modern tid redan använder namnet är i sig inte 

ett tillräckligt skäl för att anse detta som hävdvunnet enligt en god 

ortnamnssed. Ett namn ska vara beständigt och ha använts över flera 

generationer och dessutom vara allmänt vedertaget för en bredare befolkning 

för att anses hävdvunnet. Därför behöver namnet hanteras så som en ny 

namnsättning. Fastighetsägarnas förslag får anses som väl genomtänkt då det 

redan i deras initiativ strävar efter att följa den befintliga strukturen för 

vägnamnen i Bökevik som bebyggelseområde. Vidare är namnförslaget 

också lämpligt i fråga om association och klang vid uttal och stavning då 

detta inte riskerar att förväxlas med något annat vägnamn. 

Namnberedningens förslag är därför att låta döpa den aktuella sidogatan till 

Lilla Sommarväret i enlighet med fastighetsägarnas önskemål.  

Förslag till beslut 

Att Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen att döpa 

vägsträckan till Lilla Sommarväret i enlighet med fastighetsägarnas 

önskemål.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att döpa 

vägsträckan till Lilla Sommarväret i enlighet med fastighetsägarnas 

önskemål. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 388 Dnr 2023-000378 011 

Remiss: Nya riktlinjer för bedömning av 
översvämningsrisk längs Blekinges kust i detaljplaner 

 

Sammanfattning  

 Blekinge länsstyrelse har skickat ut Riktlinjer för bedömning av 

översvämningsrisk längs Blekinges kust till Blekinges kustkommuner, med 

diarienummer 424-2646-2023 . Dokumentet syftar till att uppdatera 

riktlinjerna för bedömning av översvämningsrisk från havet. De nya 

riktlinjerna förhåller sig till den senaste kunskapen kring havsnivåhöjningen 

och strävar efter en större likvärdighet i bedömningen av översvämningsrisk 

mellan länsstyrelserna i södra Sverige. 

Synpunkter har hämtats in från Miljö- och byggnadsnämnden samt ESS, 

MEX och planenheten 

En revidering av synpunkterna har gjorts efter återremittering från KSau.  

Bedömning 

Synpunkter 

Sammanfattning 

Ronneby kommun tycker att riktlinjerna över lag är för otydliga och alltför 

generella. Att det kommer bli svårt att tillämpa dem då det råder flera 

oklarheter kring infrastruktur, befintlig bebyggelse, alternativ 

byggnadsteknik och möjligheten till avsteg med mera. De nya riktlinjerna 

behöver ge tydligare ställningstaganden för att fungera som underlag i 

kommunernas planering och hantering av olika typer av ärenden. Oklarheten 

i när de ska användas och för vilka frågor gör att riktlinjerna inte upplevs 

möjliga att applicera på ett rimligt vis. De nu gällande riktlinjerna har mer 

handfasta rekommendationer och nya riktlinjer bör förbättra och förtydliga 

de gällande, snarare än att göra de nya mer diffusa. 

 

Generellt 

Det är extra viktigt för Ronneby som kustkommun, likt övriga 

kustkommuner i Blekinge, att kunna ta vara på de värden som finns i 

kustnära lägen och kustnära bebyggelse. 
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Ett sätt att hantera förutspådda konsekvenser av havsnivåhöjningen som bör 

lyftas i riktlinjerna är möjligheten och planering för att flytta gränsen för ny 

bebyggelse längre upp på land för att undvika konsekvenser av 

översvämningar, så kallade reträttområden för bebyggelse. 

En diskussion kring ny och anpassad byggnadsteknik som kan skapa 

byggnader som kan motstå tillfälliga översvämningar saknas i riktlinjerna. 

Detta förhållningssätt anses enligt Ronneby kommun vara ett än bättre 

alternativt förhållningssätt eller komplement till än reträttområden. 

Byggnadsteknik som anpassar byggnader till översvämning kan ge 

möjligheter till att även fortsättningsvis bevilja ny bebyggelse nära kusten, 

som utgör attraktiva lokaliseringar för bostäder i kommunen och länet.  

Flera exempel på byggnadstekniker för att klara tillfälliga eller permanenta 

översvämningar finns redan idag så som en tät grund eller byggnader som 

flyter när vattennivån stiger, likt projektet Sjövillan i Kalmar. Länsstyrelsen 

Värmlands riktlinjer, Stigande vatten, innehåller förslag på hur en byggnad 

kan anpassas för tillfälliga översvämningar. Detta är särskilt viktigt för 

utbyggnad och klimatanpassning av befintlig bebyggelse för att ta vara på de 

resurser som redan spenderats. 

Ronneby kommun har i dagsläget ingen möjlighet att förhindra utbyggnader 

av sommarstugor så att de omvandlas till permanenta bostadshus utanför 

planlagda områden. Inte heller inom detaljplanerat område kan det enligt 

PBL regleras om bebyggelsen uppförs som fritidsbebyggelse eller 

åretruntboende. Därför tycker Ronneby kommun att detta inte borde vara 

något som lyfts i riktlinjerna. 

Det framgår inte i riktlinjerna om det finns någon skillnad mellan befintlig 

och ny bebyggelse. Ska kommunerna använda sig av olika tankesätt för ny 

respektive befintlig bebyggelse? Handläggning hos kommunerna skulle bli 

betydligt mer konsekvent med en illustration av detta i form av en tabell likt 

den på sidan 3 i Säkerhetsnivåer för byggande i låglänta områden – hänsyn 

till översvämningsrisker i föränderligt klimat, nu gällande riktlinjer. 

Ronneby kommun efterfrågar även en tydlig vägledning om hur dessa 

riktlinjer praktiskt ska användas i olika handläggningsärenden, från 

planläggning i ÖP till bygglov m.m. Så som riktlinjerna är utformade verkar 

de främst vända sig till planläggning av detaljplaner. Länsstyrelsen behöver 

tydliggöra i vilken typ av ärenden som riktlinjerna ska tillämpas. 

I riktlinjerna från Länsstyrelsen Skåne finns en diskussion kring adaptivt 

förhållningssätt till klimatförändringarna som Ronneby kommun saknar i 

Länsstyrelsen Blekinges riktlinjer. 
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Tidshorisont och avsteg 

Riktlinjerna för tidshorisont är bra men det saknas exempel eller riktlinjer för 

när en kortare eller längre tidshorisont kan vara applicerbar. Någon form av 

kategorisering hade tydliggjort för handläggare på kommunen när det är 

möjligt att motivera avvikelser och om det finns tillfällen då det inte är 

relevant eller lämpligt att använda sig av en annan tidshorisont. I nu gällande 

riktlinjer har rubriken Användning av annan planeringshorisont än år 2100 

fungerat som en bra utgångspunkt i interna diskussioner och motiveringar till 

val av tidshorisont. 

Om nya detaljplaner ska planeras med samma tidshorisont som gällande 

översiktsplans kan fastigheter inom planområden missgynnas då de får en 

längre tidshorisont än de fastigheter som ligger utanför planlagt område. 

Detta då det tolkas som att ärenden så som bygglov utanför planlagt område 

ska klara en tidshorisont på 100 år från det sökta datumet för åtgärden, vilket 

tenderar att vara en kortare tidshorisont än 100 år från året för gällande 

översiktsplan. Skillnaden i kraven kan bli stor mellan fastigheter som ligger 

grannar. Länsstyrelsen behöver tydliggöra resonemanget kring frågan. 

Även ett tydliggörande kring 200års-nivåerna hade varit önskvärt. Som de 

presenteras nu känns det som att 200års-nivåerna nämns i förbifarten på flera 

ställen. En rubrik dedikerad till 200års-nivåer, eller andra tidshorisonter, och 

när de kan användas vore att föredra.  

Det råder viss otydlighet kring om det är acceptabelt att göra avsteg från de 

högst satta säkerhetsnivåerna enligt Boverkets rekommendationer för 

förtätning eller om länsstyrelsen helt förespråkar att inte göra avsteg i något 

fall. Gäller detta då enbart avsteg från säkerhetsnivån eller kan man 

argumentera för andra avsteg? Ronneby kommun ser gärna exempel på när 

det kan vara aktuellt med avsteg och när det inte är relevant att argumentera 

för avsteg. En karta som tydliggöra vilka områden som är extra utsatta för 

vind och vågor hade underlättat arbetet med att motivera den extra 

säkerhetsnivån. 

 

Infrastruktur och skyddsåtgärder 

Det saknas riktlinjer kring infrastrukturen. Främst vägar men även en 

diskussion kring VA-ledningar, el och fiber är ett viktigt komplement till 

riktlinjerna för bebyggelse. Till exempel kan det hänvisas till höjder för 

vägar och exempel på hur kommunerna i planarbetet kan visa att framtida 

vägar till området säkerställs. Allmänt krävs det ett resonemang kring 

infrastruktur i riktlinjerna. 

Exempel på hur kommunerna kan påvisa att åtgärder utanför planområdet 

äkerställs vore en bra del att inkludera i riktlinjerna. Det har tidigare rått 
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oklarhet kring hur genomförandet av dessa åtgärder kan påvisas och på så 

sätt säkerställas av kommunerna. I riktlinjerna beskrivs att kommunerna 

även ska visa på en åtgärds rimlighet och Ronneby ser gärna exempel på hur 

detta kan gå till i riktlinjerna. Framförallt för att kunna bedöma hur 

omfattande en sådan redovisning ska vara. Exempel på hur dessa åtgärder 

följs upp efter att detaljplanen fått laga kraft vore också ett bra 

tydliggörande. Även kostnadsfördelning för klimatanpassning behöver 

diskuteras och tydliggöras. 

I riktlinjerna görs det ingen skillnad på ny respektive befintlig bebyggelse. 

Finns det några tankar kring detta? Ett resonemang och tydliggörande kring 

detta bör inkluderas i riktlinjerna. Ett resonemang kring vem som ska stå för 

kostnaderna för skyddsåtgärder efterfrågas också av kommunen. 

 

Kombinationseffekter 

Miljö- och byggnadsförvaltningen i Ronneby anser att det är svårt att förstå 

vad som faktiskt ska tas i beaktan vid en bygglovsprövning av det som står i 

riktlinjerna. 

o Hur och vem ska bedöma risker för erosion respektive sättningar till 

följd av höga flöden respektive skyfall?  

o Hur ska en kommun ha kännedom om när det är aktuellt med 

modelleringar av kombinationseffekter för den fysiska planeringen? 

Är det upp till varje handläggare eller bör sådana frågor styras av 

politiken?  

 

Många av kombinationseffekterna som beskrivs anses vara svåra för en 

handläggare att utreda i varje enskilt fall så som bygglov utanför detaljplan. 

Det riskerar att bli stora kostnader för både kommunen och privat exploatör. 

När kan det vara rimligt att göra en modellering och hur omfattande ska 

kombinationseffekterna utredas vid olika tillfällen? Exempel hade 

underlättat handläggningen.  

 

Synpunkter på tabellen 

Tabell på sidan 4 - Beräkning av markens lämplighet 

- Vilket höjdsystem är höjderna satt i? 

- Är ”summa” i tabellen riktlinjen för plushöjd för bebyggelse?  

- Gäller summan för all bebyggelse (ny-, till- och ombyggnad) eller 

endast vid nybyggnation? 
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- Varför finns det inte en tabell för 200års-nivåerna? Alternativt att en 

länk skrivs ut i texten för att lätt nå dessa eller en formel för 

beräkning. 

- Finns det olika riktlinjer för olika typer av byggnader, exempelvis 

fritidshus eller kommersiella byggnader i jämförelse med 

bostadshus? Likt det gjorde i de tidigare riktlinjerna. Varför har ni 

inte med någon diversifiering mellan olika typer av bebyggelse eller 

förklaring till varför det inte är med? 

 

Ronneby kommun önskar att det skulle upprättas en tabell likt Tabell 1 som 

finns i Länsstyrelsens riktlinjer från 2014, Säkerhetsnivåer för byggande i 

låglänta områden – hänsyn till översvämningsrisker i föränderligt klimat 

(dnr 424-3167-14). Tabell 1 ger en tydlig och överskådlig bild om hur olika 

typer av byggnader ska placeras sett till olika byggnadsverk och höjder.  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att anta ovanstående som 

Ronneby kommuns remissvar.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott antar ovanstående som Ronneby kommuns 

remissvar gällande Riktlinjer för bedömning av översvämningsrisk längs 

Blekinges kust. 

________________ 

Exp: 

Victoria Eklund 

Länsstyrelsen i Blekinge län 
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§ 389 Dnr 2021-000359 212 

Ronneby 25:1 - Planprogram för vattentornsområdet i 
Ronneby stad 

 

Sammanfattning  

Planenheten fick i uppdrag enligt Kommunstyrelsens beslut 2021-05-04 § 

165 att ta fram ett planprogram för vattentornsområdet som är utpekat som 

RO-07 i nu gällande översiktsplan Ronneby 2035. Arbetet med ett 

planprogram påbörjades och nuvarande handläggare har studerat 

förutsättningarna i ett tidigt skede. I diskussion med stadsarkitekten och 

planchefen har det ansetts vara mer tidseffektivt att gå över till att direkt ta 

fram ett förslag till detaljplan.   

Bedömning 

Området för RO-07 som pekas ut för stadsbygd i den gällande 

översiktsplanen för Ronneby 2035 omfattar den nordvästra delen av 

naturområdet kring det gamla vattentornet. 

 

 

Området som är utpekat i nu gällande ÖP Ronneby 2035 och bör ses över i 

kommande ÖP. 

 

En naturvärdesinventering genomfördes hösten 2022 och då inventerades ett 

något större område som bland annat innefattade den gamla 

kraftledningsgatan som går genom området. Så gott som hela området har 
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någon form av naturvärden och för att värna dessa förespråkas att en mindre 

yta exploateras där marken utnyttjas väl med tätare exploatering framför en 

utbredd bebyggelse. 

 

Området för naturvärdesinventeringen från hösten 2022. Det utpekade 

området i nu gällande ÖP bör ses över för en mer lämplig utsträckning. 

 

Området utgör idag en grön bakgrund till kvarteret Ulf och Ture där muséet 

för Gribshunden planeras uppföras. Denna gröna bakgrund är viktig att 

bevara för att museibyggnaden ska framträda i stadsmiljön. Därför bör 

framtida bebyggelse planeras på ett sätt som inte dominerar landskapsbilden 

och med majoriteten av bebyggelsen skjuten bakåt mot bostadsbebyggelsen i 

nordöst. 

Hänsyn ska även lämnas till vattentornet som utgör ett identitetsskapande 

landmärke. 

Diskussion har förts med representanter från Miljö & Teknik AB för hur 

VA, el och värme skulle kunna ordnas för området. Det måste utredas i för 

respektive del av den tekniska infrastrukturen men det finns inga initiala 

problem med att förse ett framtida område med VA-hantering, el eller 

värme. 
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Handläggande planarkitekt har gjort tidiga skisser för placering av 

bebyggelse utifrån landskapsbilden och elevation, möjliga tillfartsvägar och 

resultatet från naturvärdesinventeringen. I arbetet har man landat i att det inte 

skulle ge någon tillräckligt stor fördel att ta fram ett planprogram innan man 

påbörjar ett planarbete för detaljplan. Områdets relativt lilla storlek och 

faktumet att de frågor som måste lösas inför planläggning är snarlika med de 

som brukar hanteras i ett detaljplanearbete finns det ingen anledning att ta 

fram ett planprogram innan man påbörjar ett planarbete med detaljplan. 

Ett större område än det som finns utpekat i gällande översiktsplan har 

studerats i de tidiga skisserna. Det tidiga skissförslaget för placering av 

bostäder hanterar ett något mindre område än naturvärdesinventeringen men 

större än det som pekats ut i gällande översiktsplan. Detta främst för att ta 

hänsyn till möjlig infartsväg och de naturvärden som finns inom området. I 

kommande ÖP bör det utpekade området ses över för att anpassas till de 

förutsättningar som framkommit i de tidiga arbetet med planområdet. 

Möjligheten till infartsväg gör att anslutning måste göras möjlig norr ifrån. 

En lägre bebyggelse med hög exploatering skulle kunna utgöras av radhus 

eller marklägenheter men även mindre flerfamiljshus. 

 

Behov av utredningar 

Då grundlagret utgörs av berg och regnvatten riskerar att samlas vid en 

exploatering av området kommer en dagvattenutredning att krävas som 

underlag till detaljplanen. Syftet med en sådan utredning är att kartlägga och 

möjliggöra rinnvägar vid skyfall så att det inte riskerar att skada bebyggelse 

inom området eller befintlig bebyggelse i anslutning till området. 

Enligt naturvärdesinventeringen finns det goda förutsättningar för hasselsnok 

inom området. Hasselsnoken finns upptagen i bilaga 4 till art- och 

habitatdirektivet och kräver noggrant skydd enligt art- och habitatdirektivet. 

En artinventering för hasselsnok föreslås av konsult och skulle syfta till att 

klargöra vilka ytor som behöver sparas för att inte påverkar hasselsnokens 

habitat. Framförallt lyfts hällmarkerna inom området som viktiga för arten. 

I naturvärdesinventeringen lyfter konsulten behovet av en artinventering för 

fladdermöss. De kan antas använda området och främst den före detta 

kraftgatan som jaktmark. Det anses enligt inventeringen inte finnas lämpliga 

boendemiljöer inom området men en inventering av fladdermöss syftar till 

att tydliggöra eventuell påverkan på fladdermöss utifrån ett planförslag. 

Fladdermöss ingår i art- och habitatdirektivet och ska skyddas. 

Beroende på hur området exploateras kan det komma att krävas en 

groddjursinventering. Ett mindre vatten- och sankområde finns inom det 

inventerade området och detta skulle kunna utgöra habitat för groddjur. Flera 
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groddjur är fridlysta i Sverige och upptagna i art- och habitatdirektivet. Om 

detta inte exploateras eller fragmenteras från omgivande natur kan denna 

utredning potentiellt utelämnas. 

 Dagvattenutredning med VA-lösning 

 Artinventering hasselsnok och eventuell artutredning 

 Artinventering fladdermöss 

 Eventuell artinventering och artutredning av groddjur 

 

Förslag till beslut 

Att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår Kommunstyrelsen besluta om 

nytt uppdrag att ta fram detaljplan för Ronneby 25:1 – vattentornsområdet.  

 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta om nytt 

uppdrag att ta fram detaljplan för Ronneby 25:1 – vattentornsområdet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 390 Dnr 2022-000132 101 

Trygghetsmiljonen 

 

Sammanfattning  

Bakgrund 

Kommunfullmäktige har inför 2022 beslutat att Ronneby kommun ska skapa 

ytterligare ett fokusområde benämnt Trygghet. Detta uppdrag innebär bland 

annat att möjliggöra för kommunala verksamheter att söka finansiering av 

brottsförebyggande- och trygghetsfrämjande insatser för upp till 1 miljon 

kronor under 2023. Handläggning av inkomna ansökningar sker inom 

Enheten för strategisk utveckling. 

 

Enheten för Råd och Stöd inom förvaltningen för arbete och välfärd har 

inkommit med en ansökan om totalt 120 000kr som avser framtagning av 

kommunikationskoncept med kampanjmaterial och mallar, samt annonser till 

social media och fysiska informationsbärare för att på ett enhetligt sätt lyfta 

fram fältsekreterarnas arbete både digitalt och fysiskt i Ronneby kommun. 

Ansökan har behandlats positivt av Nämnden för arbete och välfärd och 

finns som bilaga till ärendet. 

 

Fältsekreterarna är en del av Ronneby kommuns förebyggande team med 

uppdrag att arbeta dels med uppsökande verksamhet och förebyggande 

insatser för att förhindra att ungdomar mellan 13-18 år hamnar i missbruk, 

kriminalitet och annat nedbrytande beteende. I fältsekreterarnas 

arbetsuppgifter ingår stödsamtal med ungdomar och föräldrar, 

utbildningsuppdrag, bedriva utbildningsprogram, informera i skolor, 

samverka med olika aktörer som polis, samt synas i samhället genom 

fältarbete och att delta på evenemang utifrån att skapa trygghet i kommunen. 

 

För att öka kännedomen om och synligheten av fältsekreterarnas arbete söker 

nu verksamheten medel för framtagning av kommunikationskoncept med 

kampanjmaterial och mallar, samt annonser till social media och fysiska 

informationsbärare som på ett enhetligt sätt lyfter fram fältsekreterarnas 

arbete både digitalt och fysiskt i Ronneby kommun.  

 

På vilket sätt aktiviteten bedöms vara brottsförebyggande och/eller 

trygghetsskapande 

Aktiviteten bedöms leda till ökad kännedom om och synlighet av 

fältsekreterarnas arbete, samt hur man får kontakt, hos ungdomar, 
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vårdnadshavare och allmänhet. Det kan i sin tur i led till en ökad känsla av 

trygghet och fler möjligheter till tidiga brottsförebyggande insatser.  

 

Förväntat utfall 

 Ökad synlighet och igenkänning i samhället av fältverksamhetens 

arbete 

 Ökad kännedom om möjligheter till stöd och insatser för ungdomar 

och vårdnadshavare som leder till ökad kontakt och fler insatser  

 Ökad kännedom om kommunens brottsförebyggande och 

trygghetsskapande insatser 

 

Hur åtgärden/aktiviteten ska följas upp/utvärderas 

 Antal följare i sociala medier (ungdomar och allmänhet) 

 Antal interaktioner i sociala medier (ungdomar och allmänhet)  

 Antal fältsamtal och kontakter med ungdomar och vårdnadshavare 

 

Tidplan 

Två månader från beslut till verkställande. 

 

Kostnadskalkyl 

Idé, koncept och grafisk formgivning 90 000 SEK exkl. moms  

Tryckerikostnader, foto och övrigt material 30 000 SEK exkl. moms  

 

Ansökt belopp 

120 000 SEK exkl. moms 

      

Bedömning 

I Ronneby kommun är ett av de strategiska målen ”Barns och ungas 

livsvillkor” och i kommunens kommande brottsförebyggande program finns 

utvecklingsområdet ”Barn och unga” som prioriterad inriktning. Detta 

indikerar hur högt prioriterat arbetet för barn och unga är i kommunen.  

 

Fältverksamheten har en mycket viktig uppgift i det tidiga förebyggande 

arbetet genom att identifiera och på olika sätt stödja ungdomar som riskerar 

att utveckla missbruk och/eller kriminalitet. Ju fler skyddsfaktorer, 

respektive ju färre riskfaktorer som en ung människa bär med sig desto bättre 

förutsättningar har hen för en positiv utveckling i livet. Det uppsökande och 

förebyggande sociala arbetet syftar till att identifiera dessa faktorer för att 

kunna stärka skyddsfaktorerna och minska riskfaktorerna. Arbetet är en 
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viktig del av socialt brottsförebyggande arbete, och kan man förebygga att 

unga utvecklar kriminalitet och drogmissbruk sparas samhällskostnader 

genom färre brott och minskat behov av senare insatser, och tryggheten 

påverkas positivt. 

 

Därför är det viktigt att denna verksamhet kan kommuniceras och göras känd 

på ett kvalificerat sätt i aktuella kanaler, så att tillgängligheten ökar för de i 

behov av kontakt och stöd såsom ungdomar, föräldrar och vårdnadshavare. 

En kvalificerad informationskampanj underlättar även möjligheten till 

kontakt för eventuella samverkansparter såsom skola, fritidsverksamhet och 

polis. 

 

Sammantaget gör detta att Enheten för strategisk Samhällsutveckling ser 

positivt på ansökan om finansiering av insatsen, som syftar till att öka 

synligheten av fältsekreterarnas arbete, för att på så sätt öka trygghetskänslan 

hos allmänheten och nå ut till fler med brottförebyggande tidiga insatser.      

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att bevilja finansiering ur 

Trygghetsmiljonen om 120 000 kr till fältverksamheten för utvecklande av 

kommunikationskoncept. 

      

Deltar i debatten 

Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S) och Tommy Andersson (S). 

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar avslag på förslag till beslut.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott avslår ansökan om finansiering ur 

Trygghetsmiljonen om 120 000 kr till fältverksamheten för utvecklande av 

kommunikationskoncept. 

________________ 

Exp: 

Bibbi Rönnlund 
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§ 391 Dnr 2023-000340 700 

Redovisning av särskilda uppdrag beslutade i budget 
2023, nämnden för arbete och välfärd 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag Nämnden för arbete och välfärd 2023-09-26 § 127: 

Kommunfullmäktige har fattat beslut om att ge nämnden för arbete och 

välfärd sex särskilda uppdrag som ska redovisas i samband med tertial 2 (T2) 

samt vid årsbokslutet. Rapporteringen redovisas i underlagen.  

Förslag till beslut  

Nämnden för arbete och välfärd föreslås godkänna redovisningen av de 

särskilda uppdragen samt överlämna densamma till kommunstyrelsen.       

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-09-26 

Nämnden för arbete och välfärd godkänner redovisningen av de särskilda 

uppdragen samt överlämnar densamma till kommunstyrelsen.       

Deltar i debatten 

Bengt Johansson (SD). 

Yrkanden 

Roger Fredriksson (M) yrkar på att arbetsutskottet noterar redovisningen till 

protokollet.       

Propositionsordning 

Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande och finner att 

arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

informationen till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 392 Dnr 2023-000266 709 

Nämnden för arbete och välfärds ej verkställda beslut 
enligt 9§ och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 
och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § 
och rapportering enligt 16 kap 6 § socialtjänsten 2023 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag nämnden för arbete och välfärd 2023-09-26 § 131: 

Ej verkställda beslut enligt 9 § och rapportering enligt 28 f-g §§ lag om stöd 

och service till vissa funktionshindrade samt 4 kap 1 § och rapportering 

enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen, för andra kvartalet 2023, redovisas för 

nämnden för arbete och välfärd.      

Nämnden för arbete och välfärds beslut 2023-09-26 

Nämnden för arbete och välfärd beslutar att godkänna redovisningen och 

noterar återrapporteringen till protokollet samt översänder densamma till 

kommunfullmäktige.       

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson yrkar att ärendet överlämnas till 

kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.       

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsen arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 393 Dnr 2023-000528 042 

Delårsrapport 2023 Cura Individutveckling 

 

Sammanfattning  

Kommunalförbundet Cura Individutveckling överlämnar delårsrapport för år 

2023. 

Protokollsutdrag direktionen 2023-09-29 § 53: 

Resultatet t.o.m. augusti 2023 visar på att Cura Individutveckling på central 

totalnivå uppnår målet med ett totalt överskott på 301 tkr mot budgeterat 

underskott vid halvåret på 1 374 kr. Överskottet mot budget kan härledas 

från lägre personalkostnader pga. vakanser under året (2,4 mkr) och lägre 

omkostnader (0,8 mkr) med avdrag för intäktsbortfall pga lägre beläggning 

på 2,4 mkr. Tillkommer gör också en upplupen intäktsränta på ca 900 tkr 

som inte var inkluderad i budget. 

Prognosen på helår visar på att Cura Individutveckling på central totalnivå 

uppnår målet med ett totalt överskott på 1 mkr vilket är en positiv 

prognosticerad avvikelse på 0,4 mkr. Anledning till den prognostiserade 

positiva avvikelsen mot budget är att Cura har upplupna intäktsräntor på 1 

mkr som ej var med i budget. Resultatet före finansnetto visar på ett 

nollresultat.      

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att delårsrapporten noteras till 

protokollet.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige att notera delårsrapporten till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 394 Dnr 2022-000601 192 

Besvarande av motion från Thommy Persson (S) 
angående Karöns tillgänglighet och en stadigvarande 
förbindelse mellan fastlandet och Karön 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-09-26 § 219: 

Tommy Persson (S) har lämnat följande motion:  

Ingen Ronnebybo har genom åren kunnat undgå problemen med överfarten 

från fastlandet till en av kommunens turistpärlor, Karön! Inte minst under 

den gångna säsongen har det varit en hård och ibland hätsk diskussion om 

Karöbåtens vara eller inte vara.  

Detta problem har i alltför många år behandlats styvmoderligt av den 

styrande alliansen och det är hög tid för politiken att ta sitt ansvar. Det är tid 

att lösa detta en gång för alla!  

En bra, billig, trygg och fast förbindelse mellan Ekenäs Karöbryggan och 

Karön har, mer än någonsin, efterfrågats de senaste åren och en mängd 

provisoriska lösningar har funnits, men ingen har kunnat möta de behov som 

finns från näringsidkare, Ronnebybor och turister. Det krävs en turtäthet, 

som är anpassad till dessa behov och det har vi politiker inte kunnat 

åstadkomma.  

En grundförutsättning för att Karön ska kunna utvecklas och att restaurangen 

och stugbyn ska kunna överleva är att tillgängligheten till ön är stor, bra, 

enkel och ekonomisk.  

Mitt förslag till lösning på problemet är att anlägga en linfärja mellan de 

lämpligaste punkterna på fastlandet och ön. Lin-färjor är vanligt 

förekommande på västkusten, främst i Bohusläns skärgård, men det finns 

också en linfärja i Karlskronas östra skärgård, mellan Yttre Park och 

Ytterön, överfarten tar ca 5 min. 

 En intressegrupp bör tillsättas bestående av politiker, berörda näringsidkare 

och tjänstemän för att deltaga i projektet.  

Beslutsförslag 

Att KF beslutar om att tillsätta en utredning för att undersöka de praktiska 

och ekonomiska förutsättningarna för en Lin-Färja mellan fastlandet och 

Karön. 
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Vad är en Lin-Färja?  

Färjan styrs av en eller två linor, eller mer bestämt kraftiga stålvajrar som 

ligger i vattnet mellan de två färjelägena, uppspänd i kraftiga 

betongfundament bredvid dem. Internationellt förekommer även kätting som 

styr- och drivlina, främst över vattendrag som är eller kan beskrivas som en 

kanal. Färjans motor arbetar sig åt ena eller andra hållet med hjälp av linan, 

och har således inget roder för att ändra färjans riktning.  

Fördelen är att färjans konstruktion kan göras enklare. Enligt Trafikverket 

Färjerederiet kan upp till 65 procent av bränslet sparas in, och därmed 

motsvarande mängd koldioxidutsläpp.  

Nackdelen är att färjelägena måste ligga någorlunda mitt emot varandra. 

Likaså får avståndet mellan dem inte vara för långt. Ytterligare en nackdel är 

att fartygstrafik som ska passera färjeleden inte kan gå så nära färjan utan 

risk att fastna med propeller, köl eller roder i färjans lina. Vid vissa mindre 

färjeleder är passage av färjeförbindelsen helt förbjuden då färjan är i rörelse. 

Blixtljus används ofta för att uppmärksamma passerande på detta. Mer 

information kan komma att presenteras.  

 

Motionen har remitterats vidare till Teknik-, fritid- och kulturnämnden för 

remissvar.       

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer att det i dagsläget är svårt 

att ge besked om Karöns tillgänglighet och en stadigvarande förbindelse 

mellan fastlandet och Karön.  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har i november 2022 beslutat att utöka 

trafiken inför sommaren 2023. Ronneby kommun har via upphandling hyrt 

in båt från Blekingetrafiken och Affärsverken. Det har fungerat bra i sommar 

och både besökare och näringsidkare på ön har varit nöjda. Till sommaren 

2024 planeras samma upplägg med eventuellt fler turer kvällstid.  

Vidare vad som ska gälla i framtiden återstår att se med tanke på att det i 

nuläget diskuteras huruvida Ronneby kommun ska äga byggnader, 

anläggningar och mark på Karön/Ekenäs. Förutsättningarna att sälja kommer 

att belysas i en utredning som teknik-, fritid- och kulturförvaltningen driver 

med mål att presenteras för nämnden i december.  

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer därmed att ett 

ställningstagande gällande tillgänglighet och förbindelse samt hur det ska 

genomföras på bästa sätt får presenteras när ovannämnd utredning är färdig 

och presenterad.      
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Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att motionen är besvarad enligt ovan.  

      

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-09-26 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att motionen är besvarad enligt ovan. 

Deltar i debatten 

Roger Fredriksson (M), Ola Robertsson (S), Malin Månsson (S), Bengt 

Johansson (SD), Nicolas Westrup (SD) samt Roger Gardell (L). 

Yrkanden 

Ola Robertsson (S) yrkar bifall till teknik-, fritid- och kulturnämndens 

förslag till beslut.      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att anse motionen vara besvarad. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 395 Dnr 2022-000275 192 

Besvarande av motion från Mia Persson (MP) Gröna 
skolgårdar i Ronneby Kommun 

 

Sammanfattning  

Mia Persson (MP) föreslår i en motion  

 Att samtliga förskolor och skolor får tillgång till motorikbanor på 

sina skol- och förskolegårdar.  

 Att dessa motorikbanor så långt det är möjligt, byggs av material från 

avverkning i kommunägda skogar  

 Att samtliga förskolor och skolor får tillgång till någon typ av 

grönyta på sin skol- eller förskolegård.  

Bedömning 

Motionen har varit på remiss till utbildningsnämnden och teknik-, fritid- och 

kulturnämnden. 

Utbildningsnämnden ställer sig generellt positiv till motorikbanor och 

grönytor i verksamheternas utemiljö men påtalar att nämnden inte har ansvar 

för planering, finansiering, drift- och underhåll. 

 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen ställer sig positiva till förslaget. Barn 

och ungas behov är en del av Ronneby kommuns strategiska målområden. 

Kommunen ansvarar gemensamt för barn och ungas uppväxtvillkor samt det 

förebyggande arbetet för fysisk, psykisk och social hälsa.  

Förvaltningen bedömer dock att det finns svårigheter i att samtliga förskolor 

och skolor ska få tillgång till motorikbanor och grönytor på sina skol- och 

förskolegårdar. En del verksamheter har redan idag grönytor och 

motorikbana i någon omfattning och ett flertal verksamheter har tillgång till 

naturliga grönytor i verksamhetens direkta närhet. Nämnden beslutar att 

föreslå att motionen anses besvarad med ovanstående. 

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden har som beslutsunderlag haft 

Funktionsprogram för skolgårdar i Ronneby kommun samt 

Funktionsprogram för förskolans utemiljö i Ronneby kommun. 
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Funktionsprogrammen är från 2018 och bygger på ett gemensamt arbete av 

utbildningsförvaltningen och dåvarande tekniska förvaltningen. Syftet med 

programmen är att de ska ligga till grund för kommande ny- och 

ombyggnationer av förskolor och skolor i kommunen samt säkerställa 

viktiga funktioner i utemiljön och därigenom kvaliteten på kommunens 

förskolor och skolgårdar. I programmen redovisas en målbild för 

skolgårdarna och förskolornas utemiljö. Det ges övergripande riktlinjer och 

grundläggande komponenter för en god utemiljö beskrivs. Utifrån forskning 

och dialog med personal och elever har grundläggande funktioner definierats 

som t.ex. klänga, klättra, hoppa, balansera, springa, skapa, vila, iaktta, 

samtala m.m. I programmen står att nämnda funktioner bör uppnås på alla 

skol-, och förskolegårdar men hur det görs, genom utformning och 

gestaltning, beror på de platsspecifika förutsättningarna. Detta eftersom olika 

skol- och förskolegårdar har olika fysiska förutsättningar både vad gäller 

storlek och variation i befintlig topografi och vegetation. 

Skolgårdar-, och förskolegårdar har stor betydelse för barns utveckling och 

utemiljön behöver tillgodose flera olika behov. Att plocka ut enbart 

motorikbanor och grönyta för beslut bedöms inte lämpligt när det finns 

framtagna heltäckande program att arbeta efter vid ny- och ombyggnad av 

skolors- och förskolors utemiljö. 

Bedömningen är därför att motionen bör avslås. 

 

Barnrättsperspektiv 

Frågan bedöms påverka barn och barnrättsperspektivet behöver prövas enligt 

Rutin – barnrättbaserat beslutsunderlag genom barnchecklista. 

Barn i åldern 1-16 år i Ronneby kommun berörs av beslutet. 

Barnens bästa har hanterats genom tidigare framtagna Funktionsprogram för 

skolgårdar i Ronneby kommun samt Funktionsprogram för förskolans 

utemiljö i Ronneby kommun. Elever har medverkat i att ta fram underlag för 

funktionsprogrammet för skolgårdar.  

   

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås besluta att föreslå 

kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen.  

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 396 Dnr 2021-000729 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG - en bastu på 
Östra Piren 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-09-26 § 220: 

Förslagsställaren X X har inkommit med ett medborgarförslag gällande att 

Ronneby kommun ska bygga eller ställa upp en bastu på Ronneby Marina 

(Östra Piren) vid bryggan längst ut. Förslagsställaren belyser att det sedan 

tidigare sitter en klädkrok och stege där för vinterbadare. Förslagsställaren 

skriver även följande: ”En liten bastu med en glasruta ut mot havet skulle 

göra ett fantastiskt tillskott till piren som nu börjat blomstra. Det ligger helt i 

tiden med bastu och kalla bad och passar dessutom väl in i profilen av 

Ronneby som den moderna kurorten. Jag ser framför mig en bastu där 

vinter- och bastubadare genom ett smart system kan betala en slant och tagga 

eller swisha sig in och basta. De/vi kan njuta av den vackra utsikten utemot 

Aspan, öppna havet och Karön och sedan ta ett dopp och basta igen”.      

Bedömning 

Mark- och exploateringsenheten (MEX) har under senaste åren arbetat med 

utförandet av utvecklingen av Ronneby Marina och tillskapat bland annat 

husbilsplatser, lekplats, café, bodar för uthyrning till verksamheter etc. I 

budget för 2023 har MEX tilldelats ytterligare 4 mkr kompletterande medel 

för Ronneby Marina samt Ekenäs. Mark- och exploateringsenheten har 

tillsammans med teknik-, fritid- och kulturförvaltningen tagit fram en lista på 

kvarstående utvecklande åtgärder för Ronneby Marina, där bastuflotte är en 

av dessa åtgärder och planerar att genomföras under 23/24.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget 

besvarat enligt ovan.      

 

Teknik-, fritid- och kulturnämndens beslut 2023-09-26 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

anse medborgarförslaget besvarat enligt ovan. 
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Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att 

medborgarförslaget är besvarat enligt ovan. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 397 Dnr 2020-000592 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG belys 
Brunnsvillorna på kvällen 

 

Sammanfattning  

Protokollsutdrag teknik-, fritid- och kulturnämnden 2023-09-26 § 222: 

Förslagsställaren X X har inkommit med följande medborgarförslag: ”Jag 

vill föreslå att en eller flera av brunnsvillorna blir belysta på kvällen till gagn 

för promenerande och brunnsgäster. Speciellt direktörsvillan som kan ses 

från restaurangen. Många promenerar/cyklar kvällstid och med en mer 

upplyst park eliminerar vi krockar och risk for inbrott/överfall.” Ärendet har 

remitterats till teknik-, fritid- och kulturnämnden för beredning. 

Medborgarförslaget inkom år 2019.      

Bedömning 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen bedömer att det idag är tillräckligt 

upplyst i Brunnsparken. (Direktörsvillan är redan upplyst). Förvaltningen 

bedömer att det inte finns medel avsatta för att belysa resterande brunnsvillor 

samt att det inte är motiverat i dagens läge med tanke på de elbesparingar 

som behöver göras i kommunen. Området omfattas dessutom av 

områdesbestämmelser som syftar till att bevara kulturhistoriskt värdefull 

bebyggelsemiljö inom och i anslutning till riksintresseområdet för 

kulturmiljövård. Utökad lovplikt gäller det vill säga att det krävs bygglov för 

att uppföra eller förändra byggnad samt väsentlig ändring av skyltar och 

ljusanordningar.      

Förslag till beslut 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningen föreslår teknik-, fritid- och 

kulturnämnden att föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige 

att se medborgarförslaget besvarat enligt ovan.      

Beslut  

Teknik-, fritid- och kulturnämnden beslutar att föreslå kommunstyrelsen att 

föreslå kommunfullmäktige att se medborgarförslaget besvarat enligt ovan 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är teknik-, fritid- och kulturnämndens. Ordförande ställer 

proposition på förslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      
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Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget är besvarat enligt ovan. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 398 Dnr 2021-000597 109 

Besvarande av MEDBORGARFÖRSLAG utrusta alla 
kommunala byggnader med solceller 

 

Sammanfattning  

Mot bakgrunden av energipriser och klimatmål föreslås i ett 

medborgarförslag att alla kommunala byggnaders tak utrustas med solceller.  

Bedömning 

Medborgarförslaget har varit på remiss till Teknik-, fritid- och 

kulturnämnden, Ronneby Miljö & Teknik AB (Miljöteknik) samt AB 

Ronnebyhus (Ronnebyhus). 

 

Ronnebyhus skriver bl.a. följande i sitt yttrande: ”Ronnebyhus arbetar 

ständigt med att effektivisera energianvändningen i bostadsbeståndet. 

Vattenbesparande utrustning, energieffektiva frånluftsvärmapumpar, LED-

belysning med rörelsedetektorer, installation av den senaste styr- och 

reglertekniken, installation av solceller m.m. All ny, till- och ombyggnad 

genomförs i enlighet med kommunens generella kvalitetsprogram för hållbar 

utveckling. Målet är att årligen minska energianvändningen, vilket bolaget 

gör, av samtliga energislag. Energianvändningen är i jämförelse med andra 

allmännyttiga bostadsbolag låg.”  

Man skriver också ”Över tid har Ronnebyhus varit mycket aktiva med 

installationer av solceller. Stora som små anläggningar. lnstallation av 

solceller är alltid ett alternativ som används när samtliga förutsättningar talar 

för en sådan investering.” 

 

Miljöteknik skriver ”Bolaget arbetar med positiva miljöpåverkande åtgärder 

inom alla sina verksamheter. Exempelvis växlas icke förnybara drivmedel ut 

efter hand när fordonsparken förnyas, bränsle till fjärrvärmeproduktionen 

bedrivs i stort sett helt med förnyelsebart bränsle. Vidare gällande solceller 

har bolaget redan två solcellsanläggningar varav en som är monterad på tak 

vid anläggningen i Sörby och en som är fristående vid 

fjärrvärmeanläggningen i Sörby. Vi tittar på möjligheten att bygga nya 

solcellsanläggningar när vi gör nyinvesteringar, det senaste exemplet där vi 

tittar på detta är vid utbyggnaden av vattenverket i Brantafors.” 
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Man skriver vidare att ” Miljöteknik har idag över hundra fristående 

byggnader av mycket varierande storlek som mer eller mindre väl lämpar sig 

för anläggande av solcellsanläggningar. ”  

Mot den bakgrunden yttrar styrelsen att bolaget inte är beredda att fatta 

beslut om att alla byggnader ska bebyggas med solcellsanläggningar utan det 

kommer att beaktas som ett av flera alternativ i bolagets miljöarbete.  

 

Teknik-, fritid- och kulturnämnden skriver bl.a. att de hösten 2022 fick i 

uppdrag av kommunfullmäktige att inkomma med förslag till möjliga 

energieffektiviseringar och kostnadsbesparingar för att sänka 

energianvändningen både temporärt och långsiktigt. Av protokollet framgår 

vidare: ”De senaste åren har Ronneby kommuns politiker satsat drygt 7 

miljoner kronor i investeringar för projektering och installering av solceller. 

Teknik-, fritid- och kulturförvaltningens verksamheter bedrivs genom 

medvetet miljö- och energiarbete där installation av solceller är en del av 

förvaltningens strategiska målområden. Det är ett arbete som förvaltningen 

gör tillsammans med hjälp av mark- och exploateringsenheten.  

Exempel på nyligen utförda eller pågående projekt är Listerby IK, Persborgs 

förskola och Snäckebacksskolan. Planerade projekt är bland annat Knut 

Hahnskolan, Johannishusskolan (Björken och Kastanjen) och 

Kallingeskolan.” 

 

Nämnden förslår att kommunfullmäktige beslutar att anse 

medborgarförslaget vara besvarat. 

 

Styrdokument  

I kommunens Hållbarhetsstrategi 2022-2025 avsnitt 3.3.3 Klimat och energi 

framgår att den övergripande inriktningen är: Vi minimerar påverkan på 

klimatet och har en hållbar energiproduktion. Detta ska nås bl.a. genom att 

minska vår energianvändning och verka för förnybar energi. 

Kommunen har också ett Program för klimat och energi. I avsnitt 6 Förnybar 

energi finns bl.a. ambitionen att solelen ska vara 5 % av elanvändningen i 

Ronneby kommun år 2030 och en av aktiviteterna är Öka antalet 

solcellsinstallationer på kommunkoncernens byggnader. 

 

Remissvaren och de styrdokument som finns för kommunen och kommunala 

bolagen visar att det görs mycket inom området solceller. Det bedöms dock 

inte vara möjligt att förse samtliga kommunala byggnader med solceller 

såsom föreslås i medborgarförslaget.   
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Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott förslås besluta att föreslå kommunstyrelsen 

föreslå kommunfullmäktige besluta att anse medborgarförslaget vara 

besvarat.  

Deltar i debatten 

Malin Månsson (S) samt Roger Fredriksson (M) 

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) konstaterar att det föreligger ett förslag 

till beslut och det är tjänsteförslaget. Ordförande ställer proposition på 

tjänsteförslaget och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.       

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige besluta att medborgarförslaget är besvarat. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 399 Dnr 2023-000003 101 

Delegationsbeslut 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delegationsbeslut återrapporteras: 

- Sammanställning över delegationsbeslut tagna utifrån kapitel 5 Mark 

och exploatering i kommunstyrelsens delegationsordning 2023-03-20 

- 2023-09-29 

- Remiss Förlag till kriterier för Gröna lån (dnr 2023-513), beslut att 

avstå från att yttra sig enligt 1.8 i kommunstyrelsens 

delegationsordning, 2023-10-06  

- Remiss Ansökan om tillstånd att anlägga exportkabel för överföring 

av el (dnr 2023/463), beslut att avstå från att yttra sig enligt 1.8 i 

kommunstyrelsens delegationsordning, 2023-09-26 

- Remiss Ett modernare socialförsäkringsskydd för gravida SOU 

2023:23 (dnr 2023/459), beslut att avstå från att yttra sig enligt 1.8 i 

kommunstyrelsens delegationsordning, 2023-10-10  

- Remiss Förslag till Socialstyrelsens föreskrifter om belopp för vård 

av utskrivningsklara patienter för år 2024 (dnr 2023/457), beslut om 

remissyttrande enligt pkt 1.1 kommunstyrelsens delegationsordning, 

2023-10-10      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

återrapporterande delegationsbeslut till protokollet.  

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 
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§ 400 Dnr 2023-000004 101 

Kurser och konferenser 

 

Sammanfattning  

Föreligger följande kurser och inbjudning: 

Länsstyrelsen i Blekinge – Inbjudan utbildning i mänskliga rättigheter med 

Uppsala universitet, 10 november i Karlskrona     

Yrkanden 

Ordförande Roger Fredriksson (M) yrkar att arbetsutskottets ledamöter kan 

anmäla sig och får rätt till km-ersättning      

Propositionsordning 

Ordförande Roger Fredriksson (M) ställer proposition på framfört yrkande 

och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma.      

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att ledamöter i arbetsutskottet kan 

anmäla sig till och delta i Utbildning i mänskliga rättigheter 10 november i 

Karlskrona och ges rätt att erhålla km-ersättning. 

________________ 

Exp: 

Ledamöter KS au 
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§ 401 Dnr 2023-000005 101 

Delgivningsärenden 2023 

 

Sammanfattning  

Följande delgivningsärenden rapporteras: 

- Blekinge Tingsrätt, Nyströms brygga & Varv AB har försatts i 

konkurs Blekinge Tingsrätt, Al-Ameed AB har försatts i konkurs  

- Fremia, Värdesäkra ersättningen till ideburna och andra fristående 

verksamheter, samt till civilsamhället  

- Mari-Ann Sjöö, Gratis busskort till alla pensionärer i Ronneby 

kommun Region Blekinge, Nyhetsbrev oktober 2023  

- Tomas Lundberg, Flaggpolicy och kommunal utrikespolitik  

- Protokoll Cura Individutveckling 2023-09-29  

- Protokoll Region Blekinge (politisk samverkan vård och omsorg) 

2023-09-21  

- Protokoll Visit Blekinge 2023-08-24  

- Protokollsutdrag nämnden för arbete och välfärd 2023-09-26 § 125  

- Protokollsutdrag utbildningsnämnden Karlshamns kommun 2023-09-

29 § 69   

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att notera 

delgivningsärendena till protokollet. 

________________ 

Exp: 

Kommunstyrelsen 

 


